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PROTOKÓŁ Nr  12/2020 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 28 stycznia 2020 roku, o godz. 1500 

 
Przewodnicząca Komisji – Marzena Murawska 
Protokolant          - Joanna Kosior 
 
  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 8 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad, który przedstawiał się następująco:  
 

1. Przyjęcie Planu pracy Komisji na rok 2020. 

 
2. Zaopiniowanie Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Radomskiego. 

 
3. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu i Gminie Iłża 

zadań w zakresie kultury w 2020 roku. 

 
4. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Pionki zadań 

w zakresie kultury w 2020 roku. 

 
5. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Wierzbica 

zadania w zakresie kultury w 2020 roku. 

 
6. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radom 

zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w 2020 roku – kwota 
161.151 zł. 

 
7. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Jedlnia - 

Letnisko zadania w zakresie kultury w 2020 roku. 

 
8. Zaopiniowanie projekty uchwały Rady Powiatu w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego 

Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej 
Specjalnej w Wierzbicy i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Wierzbicy. 

 
9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia Specjalnego Ośrodka 

Szkolno - Wychowawczego w Chwałowicach. 

 
10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Miastu i Gminie Skaryszew na dofinansowanie zadania własnego gminy w zakresie kultury. 
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11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Jedlińsk na dofinansowanie zadania własnego gminy w zakresie kultury. 

 
12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia  Miastu Pionki 

zadania w zakresie kultury w 2020 r na organizację Pikniku Rodzinnego. 

 
13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia  Miastu i Gminie Iłża 

zadania w zakresie kultury w 2020 roku na organizację Powiatowej Gali Strażackiej. 

 
14. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 

Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad - Przyjęcie Planu pracy Komisji na rok 
2020. 
 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że został rozdany projekt planu pracy komisji. 
Członkowie Komisji  nie zgłosili żadnych uwag. 

Komisja 8 głosami za, pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt planu pracy Komisji na 
rok 2020. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie Programu Opieki nad 
Zabytkami Powiatu Radomskiego. 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska powiedziała, że 
zgodnie z obowiązkiem nałożonym na jednostki samorządu terytorialnego w  Ustawie o 
ochronie zabytków i opiece nad zabytkami Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu 
Radomskiego, który sporządza się na okres 4 lat. Poprzedni skończył się w 2019 roku. Projekt 
został zaopiniowany przez Mazowiecki Urząd Ochrony Zabytków w Warszawie Delegatura w 
Radomiu, ponieważ jest taki wymóg ustawowy, opinia ta jest pozytywna. W związku z 
powyższym prosi o pozytywne zaopiniowanie. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony Program Opieki nad Zabytkami Powiatu 
Radomskiego. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Miastu i Gminie Iłża zadań w zakresie kultury w 2020 roku. 

 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że Powiat 
Radomski chce powierzyć Miastu i Gminie Iłża zadania publiczne  należące do powiatu w 
zakresie kultury na postawie ustawy o samorządzie powiatowym. Stąd też, konieczne jest,  
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sporządzenie Uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia  Miastu i Gminie Iłża zadań 
publicznych powiatu w zakresie organizacji festiwali, przeglądów twórczości artystycznej oraz 
turniejów wiedzy w 2020 roku. Powiat Radomski powierza Miastu i Gminie Iłża organizację 
następujących imprez kulturalnych: 

 
1. Ogólnopolskie Spotkania z Balladą  - 3 000 zł,  
2. Turniej Wiedzy o Powiecie Radomskim – 3 000 zł,  
3.  Przegląd Twórczości Artystycznej Mieszkańców Domów Pomocy Społecznej oraz 
Niepełnosprawnych Dzieci i Młodzieży – 3 500 zł, 
4. Turniej Rycerski – 4 774 zł, 
5. Rekonstrukcja Historyczna Bitwy pod Iłżą – 2 000 zł,  
6. Festiwal Artystyczny Dzieci i Młodzieży „Słowo i Piosenka” – 2 500 zł,  
7. Ogólnopolski Plener Malarski „Zabytki Powiatu Radomskiego” - 3 000 zł, 
8. Ogólnopolski Przegląd Formacji Tańca Nowoczesnego – 3 000 zł. 

Powierzenie zadań w/w, nastąpi na mocy porozumienia zawartego przez Zarząd Powiatu 
Radomskiego z Burmistrzem Miasta i Gminy Iłża, regulującego w szczególności wzajemne 
rozliczenie finansowe. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 
Miastu i Gminie Iłża zadań w zakresie kultury w 2020 roku. 

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Pionki zadań w zakresie kultury w 2020 roku. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że 
Powiat Radomski powierza Miastu Pionki organizację następujących imprez kulturalnych na 
ogólną kwotę 37.500,00 zł.: 
 

1. XXII Sobótki, Janki, Wianki  –  7 000 zł, 
2. Formatowanie XX - Artyści Powiatu Radomskiego - 2 000 zł, 
3. XXI Dzień Ziemi  – 2 500 zł, 
4. XIV Turniej Tańca Boogie Woogie Ziemi Radomskiej o Puchar Starosty – 4 000 zł, 
5. XII Powiatowy Konkurs Filmu Amatorskiego – 2 000 zł, 
6. XII Powiatowy Dzień Animatora Kultury – 7 000 zł, 
7. XIII Przegląd Pieśni Patriotycznej Klubów Seniora Ziemi Radomskiej  

– 2 000 zł, 
8. Idolek 15 – Powiatowy Konkurs Wokalny  - 2 000 zł, 
9.  XIX Ogólnopolski Turniej Recytatorski Literatury Klasycznej im. Jana Kochanowskiego 

– 2 000 zł,  
10.  „Lew do Panny” – VII Powiatowy Koncert Młodzieżowych Zespołów Muzycznych -  3 

000 zł, 
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11.  „Pocieniujemy słowem” – VII warsztaty teatralne dla młodzieży Powiatu Radomskiego 
– 1 000 zł, 

12.  „11 Listopada w wyobraźni dzieci i młodzieży” – VII powiatowy konkurs recytacji i 
pieśni – 1 500 zł.  

13.  XXII Dzień Seniora  - 1 500 zł. 

Dodatkową dotacja będzie 50.000,00 zł na Piknik Rodzinny, który zostanie zorganizowany w 
ostatnim tygodniu maja na terenie LO w Pionkach. 

Radny Jan Siek zapytał czym się strony kierował, że impreza ma się odbyć na terenie liceum?, 
kiedy jest piękny plac tzn. Ogródek Jordanowski. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że to 
jest ich sugestia. Chcą w ten sposób pomóc liceum, promować go. To bardzo celna decyzja. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 
Miastu Pionki zadań w zakresie kultury w 2020 roku. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad - Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Wierzbica zadania w zakresie kultury w 2020 roku. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że 
powierza się  Gminie Wierzbica zadania publicznego powiatu w zakresie organizacji 
„Przeglądu Dorobku Artystycznego Mieszkańców Powiatu” w kwocie 6.000 ,00 zł. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 
Gminie Wierzbica zadania w zakresie kultury w 2020 roku. 
 
 

Przystąpiono do realizacji punktu 6  porządku obrad - Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radom zadania w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej w 2020 roku – kwota 161.151 zł. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że jest to 
ponowienie porozumienia z Miejska Biblioteka Publiczną. Powiat Radomski chce powierzyć 
w 2020 roku Gminie Miasta Radom zadanie publiczne  w zakresie prowadzenia powiatowej 
biblioteki publicznej w celu zaspokajania potrzeb oświatowych, kulturalnych i informacyjnych 
społeczeństwa powiatu radomskiego kwota przeznaczona to 161 151 zł. Biblioteka będzie 
pełnić również funkcję ośrodka informacji biblioteczno -bibliograficznej, organizować obieg 
wypożyczeń międzybibliotecznych, opracowywać i publikować bibliografię regionalną, a także 
inne materiały informacyjne o charakterze regionalnym. 
Powiedział, że są w takiej sytuacji, że przepisy są tak skonstruowane a nie inaczej, że nie mając 
własnej biblioteki muszą  korzystać z biblioteki w miejscu, w którym jest siedziba powiatu. 
czyli w Radomiu. Ma nadzieje, że kiedyś zostanie utworzona własna biblioteka, albo z gminą, 
ale w tej chwili jeszcze prawo na to nie pozwala. Dodał, że na pewno teraz będzie większe 
uczestnictwo Starostwa w imprezach organizowanych przez MBP. 
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Radny Ryszard Dziura zapytał, czy siedzibą biblioteki musi być siedziba Starostwa, czyli w 
Iłży nie można takiej biblioteki utworzyć?. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że nie 
można, ponieważ przepis mówi wprost, że biblioteka musi być w miejscu siedziby Starostwa. 
 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 
Gminie Miasta Radom zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej 
w 2020 roku – kwota 161.151 zł. 
 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad - Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Jedlnia - Letnisko zadania w zakresie kultury w 2020 
roku. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że Powiat 
Radomski chce powierzyć Gminie Jedlnia - Letnisko zadanie publiczne  należące do powiatu 
w zakresie organizacji „Powiatowo-Gminnych Dożynek 2020” i przeznacza na to wydarzenie 
kwotę 73.000,00 zł. 
 

Po krótkiej dyskusji Komisja 8 głosami za, pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu w 
sprawie powierzenia Gminie Jedlnia - Letnisko zadania w zakresie kultury w 2020 roku. 

 
 

Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad – Zaopiniowanie projekty uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy 
oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej Specjalnej w Wierzbicy i Branżowej Szkoły 
I Stopnia Specjalnej w Wierzbicy. 

 
Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Wierzbicy posiada 48 miejsc dla dziewcząt    w wieku 
13-18 lat. Obecnie przebywa w nim 32 wychowanki, które kształcą się w Szkole Podstawowej 
Specjalnej oraz Branżowej Szkole I Stopnia Specjalnej  w zawodach krawiec, fryzjer. Liczba 
dziewcząt kierowanych do ośrodka zmniejsza się z roku na rok. W roku 2017 było 47 
wychowanek, w 2018 i 2019 roku 32 wychowanki. Pociąga to za sobą drastyczny wzrost 
kosztów funkcjonowania ośrodka wobec zmniejszającej się z tego powodu sumy subwencji 
oświatowej przekazywanej na ten ośrodek. W poprzednich latach wysokość subwencji 
oświatowej przekazywanej na Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w całości pokrywała 
koszty funkcjonowania placówki. W roku 2019 różnica miedzy wysokością subwencji a 
realnym kosztami funkcjonowania placówki wyniosła 362 335 zł. Na terenie województwa 
mazowieckiego jest obecnie ponad 200 wolnych miejsc w tego typu placówkach. Z informacji 
uzyskanych od przedstawicieli ościennych samorządów terytorialnych, na których to terenie 
znajdują się tego typu ośrodki wynika, iż ewentualne umieszczenie wychowanek z 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy w innej placówce będzie możliwe. 
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Należy też podnieść, że część nauczycieli i wychowawców z Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Wierzbicy jest zatrudniona na etatach w innych szkołach. Jednocześnie 
Starostwo Powiatowe w Radomiu planuje wykorzystać obiekt po ewentualnej likwidacji na 
potrzeby osób niepełnosprawnych. Należy podkreślić, że obecnie na terenie powiatu 
radomskiego jest 207 dorosłych osób niepełnosprawnych w stopniu znacznym                                     
i umiarkowanym, którym należy zapewnić dzienną i całodobową opiekę. Liczba osób 
dorosłych ze znacznym lub umiarkowanym stopniem niepełnosprawności, które potrzebują 
wsparcia w zakresie usług opiekuńczo-rehabilitacyjnych świadczonych przez placówki typu 
centra opiekuńczo-mieszkalne, tylko w gm. Wierzbica oraz 3 gminach sąsiadujących to ogółem 
111 potencjalnych podopiecznych, czyli znacznie ponad połowa zapotrzebowania 
szacowanego w skali całego powiatu radomskiego, 

w tym: 

 gm. Wierzbica  - 23 os. 

 m. i gm. Iłża  - 38 os. 

 m. i gm. Skaryszew - 10 os. 

 gm. Kowala   - 40 os. 
Zamiarem Zarządu Powiatu Radomskiego jest wyjście naprzeciw tym problemom poprzez 
realizację zadań programu „ Centra Opiekuńczo-Mieszkalne” wynikającego z ustawy z dnia 23 
października 2018 r. o Solidarnościowym Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych.  W 
przypadku realizacji powyższych zadań istotnym czynnikiem jest czas. Zaadoptowanie już 
istniejącego budynku tj. MOW w Wierzbicy znacznie przyspieszy moment uruchomienia 
„Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego” na terenie radomskiego starostwa powiatowego. Pomysł 
realizacji tego przedsięwzięcia przedstawiony przez Starostę  Radomskiego zyskał akceptację 
Wojewody Mazowieckiego, który jednocześnie zadeklarował wsparcie finansowe.  Należy też 
dodać, że kierując się troską o uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi na najbliższej 
sesji Rady Powiatu w dniu 31 stycznia br. zostanie przedłożony projekt uchwały o powołaniu 
z dniem 1 września 2020 r. Specjalnego Ośrodka Szkolno- Wychowawczego w Chwałowicach, 
odległych o 18 kilometrów od Wierzbicy. W myśl założeń w ośrodku tym realizowane będą 
następujące etapy kształcenia: Szkoła Podstawowa Specjalna, Branżowa Szkoła I stopnia 
Specjalna, Szkoła Specjalna Przysposabiająca do Pracy. Warto podkreślić, iż w tej placówce  
będą mogli znaleźć pracę również nauczyciele z MOW  w Wierzbicy. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że projekt 
przygotowanej uchwały dotyczy  wyrażenia  zamiaru likwidacji z dniem 31 sierpnia 2020r. 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy ul. Sienkiewicza 55 oraz 
wchodzących w jego skład szkół tj. : 
1.Szkoła Podstawowa Specjalna w Wierzbicy 
2.Branżowa Szkoła I Stopnia Specjalna  w Wierzbicy. 
Powiedział, że kiedy był zakładany Ośrodek było wielkie ”bum” na tworzenie MOW z dwóch 
powodów: było zapotrzebowanie i aspekt finansowy nie był bez znaczenia, ponieważ 
subwencja była tak wysoko określona, że zapewniała finansowanie i do 2017 roku mogły być 
przeznaczane na inne jednostki. Jeszcze w 2018 roku nadwyżka wyniosła ponad 200 tys. zł., 
ale nie wie jak została wykorzystana. Sytuacja zmieniła się w 2019 roku, gdzie zamknięto rok 
ze stratą 362 tys. zł, a wynika to z ilości wychowanek które przebywają w Ośrodku. Są tu do 
czynienia  z tendencją spadkową, a powodów jest kilka. Pierwszy jest taki, że jest to ośrodek 
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dedykowany tylko dla dziewcząt, a trzeba wiedzieć, że do ośrodka kieruje Ośrodek Rozwoju 
Edukacji, Starostwo i Dyrektor MOW nie mają większego wpływu tj. tylko sprawa zachowania 
placówki na przyzwoitym poziomie. Dopływ wychowanków jest dużo mniejszy, ponieważ są 
tylko dziewczęta. Powiedział, że do 2017 roku samorządy stworzyły bardzo dużo takich 
ośrodków, ponieważ one były opłacalne. Teraz jest taka sytuacja, że jest więcej miejsc niż 
wychowanek. Samorządy ratują się w sposób np. taki, że tworzą Zespoły, w którego skład 
wchodzi Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii i tutaj Starostwo samo może dokonywać 
rekrutacji. 
 
Radny Ryszard Dziura zapytał ile dziewcząt w tym ośrodku jest z naszego powiatu?. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że 2 
osoby, są tam osoby kierowane z całej Polski. 
 
Radna Małgorzata Klocek zapytała odnośnie pracowników, bo jest tam tylko 10 osób 
zatrudnionych w innej placówce, a jeśli chodzi o pozostałych, to co? 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że nie 
mogą decydować , ani gwarantować, to należy do Dyrektora placówki. 
 
Radna Małgorzata Klocek zapytała, czy nie dostana gwarancji zatrudnienia w nowej 
placówce?. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że 
prawo oświatowe mówi wprost, że o zatrudnianiu decyduje Dyrektor. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że tego typu ośrodki pracują na 40-60% 
swoich możliwości , a na Mazowszu jest wolnych ponad 200 miejsc. Jeśli chodzi o MOW to 
jest plan, polegający na zrobieniu stosownych dokumentów, bo żadnych dokumentów 
budowlanych nie ma, co jest dziwne, a jest potrzeba zrobienia  programu funkcjonalno-
użytkowego, który jest potrzebny do napisania wniosku. Powiedział, że każdy ma prawo do 
swoich, racji, pomysłów i nawet deklaracji o składaniu obietnic, ale muszą być ostrożni i trzeba 
myśleć w charakterze interesu powiatu i tego jakie funkcje pełnią radni, którzy odpowiadają za 
rozwój powiatu. Myśląc dziś o MOW muszą myśleć o tym co będzie za rok, za dwa za trzy. 
Dodał, że nic nie gwarantuje, ale podejmuje odważne decyzje. 
 
Radny Krzysztof Kozera powiedział, że jako radny wspiera panią Małgorzatę Klocek, bo ten 
problem również jego dotyczy, bo też jest na Komisji. Chce uspokoić radną i na posiedzeniu 
Zarządu Powiatu będzie prosił Starostę o wszelkie działania na rzecz, żeby nie powstała tam 
jakaś dziura po instytucji. Powiedział, że jest spokojny bo program, o którym wspomniał 
Starosta może za skutkować pozytywnie. Odnośnie problemu nauczycieli to zawód nauczyciel 
będzie niebawem poszukiwany, więc problemy w placówkach oświatowych mogą być szybciej 
rozwiązane niż się tego spodziewają. 
 
Radny Tadeusz Osiński uważa, że pomysł Ministra Ziobry o tworzeniu Zespołu Sieci 
Placówek Ośrodków Wychowawczych podległych Ministerstwu Sprawiedliwości jest bardzo 
złym pomysłem, bo młodzież do 18 lat podlega obowiązkowi nauczania i Ministerstwo 
Edukacji poprzez Kuratoria powinno sprawować nadzór. 
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Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że nadzór 
pedagogiczny będzie podzielony. 
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że nie zgadza się z radnym Osińskim, bo jeśli chodzi o 
opiekę nad tymi dziewczynami to jest naprawdę specyfika. 
 
Radny Tadeusz Osiński zapytał, czy w Chwałowicach wszystkie pokoje są wykorzystane 
przez młodzież?. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że kilka 
tylko jest zajętych. 
 
Po dyskusji Komisja 6 głosami za, 1-wstrzymującym i 0- przeciw, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Wierzbicy oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej 
Specjalnej w Wierzbicy i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Wierzbicy. 

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie utworzenia Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w 
Chwałowicach. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że pomysł 
stworzenia przy gospodarstwie rolnym szkoły rolniczej był jak najbardziej logiczny. 
Rzeczywistość okazała się zupełnie inna bo od 2012 roku nie udało się otworzyć szkoły 
technicznej. To wszystko zależy od położenia szkoły. Stąd też pomysł , ale również pokoje , 
które tam są zadecydowały , aby utworzyć tam Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy, 
ponieważ on w swojej strukturze ma internat. CKZiU oczywiście zostaje. W skład Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chwałowicach będą wchodzić: Szkoła Podstawowa 
Specjalna, Branżowa Szkoła I stopnia Specjalna, Szkoła Specjalna Przysposabiająca do Pracy. 
Placówka prowadzona będzie dla dzieci i młodzieży  z autyzmem, w tym z zespołem Aspergera, 
z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu lekkim, umiarkowanym, znacznym i głębokim, 
z niepełnosprawnością ruchową, w tym z afazją,  słabo słyszących, słabo widzących, z 
niepełnosprawnościami sprzężonymi.  
 
 
Z analiz wykonanych przez Poradnie Psychologiczno-Pedagogiczne w Radomiu, Iłży                                   
i Pionkach wynika, że z roku na rok zwiększa się liczba wydawanych orzeczeń o potrzebie 
kształcenia specjalnego ze względu na autyzm, niepełnosprawność ruchową, 
niepełnosprawność intelektualną w stopniu lekkim. Odnotowano też wyraźny wzrost 
wydawanych opinii dotyczących Wczesnego Wspomagania Rozwoju Dziecka. W roku 
szkolnym 2018/2019 wydana aż o 52 opinie więcej w stosunku do roku poprzedniego. Atuty 
Specjalnego Ośrodka Szkolno- Wychowawczego w Chwałowicach to: 
- położenie, malownicza okolica z dala od wielkomiejskiego zgiełku, 
- wykorzystanie bazy, kadry pedagogicznej i jej doświadczenia w kontekście zdawania 
egzaminów potwierdzających kwalifikacje w zawodzie w Branżowej Szkole I stopnia 
Specjalnej wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w 
Chwałowicach, 
- możliwość zakwaterowania uczniów w pokojach, 
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- kuchnia  i stołówka, 
- dodatkowe miejsca pracy dla nauczycieli po uzyskaniu odpowiednich kwalifikacji. 
Oczywiście wymaga remontów i dostosowania, ale wszystko jest do zrobienia. 
 
Starosta Radomski Waldemara Trelka powiedział, że na to zadanie w budżecie jest tylko 
500.000,00 zł, oczywiście dorzucą jeśli będzie taka potrzeba. Jeszcze nie wiadomo czy pojawi 
się szansa na pozyskanie środków zewnętrznych, ale odpowiednie Wydziały szukają takich 
możliwości, po to żeby skutecznie rozmawiać, aplikować i pozyskiwać. Dlatego uważa, że 
powinni uruchomić ten ośrodek. 
 
Radny Tadeusz Osiński zapytał ile wynosi subwencja ?. 

 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że 
wynosi razy 9,5. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia 
Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Chwałowicach. 

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu i Gminie Skaryszew na 
dofinansowanie zadania własnego gminy w zakresie kultury. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że projekt 
dotyczy udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości 6.500,00 zł na 
realizację zadania własnego M i G Skaryszew pn: Skaryszewski Jarmark Koński – Koncert 
„Estrada Folkloru” w Skaryszewie. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu i Gminie Skaryszew na dofinansowanie zadania własnego 
gminy w zakresie kultury. 

 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jedlińsk na dofinansowanie 
zadania własnego gminy w zakresie kultury. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że projekt 
dotyczy udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości 6000,00 zł na 
realizację zadania własnego Gminy Jedlińsk pn: - Widowisko Obrzędowe „Ścięcie Śmierci” w 
Jedlińsku. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Jedlińsk na dofinansowanie zadania własnego gminy w 
zakresie kultury. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 12  porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie powierzenia  Miastu Pionki zadania w zakresie kultury w 2020 r na 
organizację Pikniku Rodzinnego. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że projekt 
uchwały dotyczy powierzenia  Miastu Pionki zadania publicznego powiatu w zakresie 
organizacji „Pikniku Rodzinnego w Pionkach”, na które przeznacza się środki w  kwocie 
50 000 zł. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia  
Miastu Pionki zadania w zakresie kultury w 2020 r na organizację Pikniku Rodzinnego. 
 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 13  porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie powierzenia  Miastu i Gminie Iłża zadania w zakresie kultury w 
2020 roku na organizację Powiatowej Gali Strażackiej. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i  Sportu Krzysztof Szewczyk powiedział, że projekt 
uchwały dotyczy powierzenia  Miastu i Gminie Iłża zadania publicznego powiatu na 
organizację „Powiatowej Gali Strażackiej w Iłży”, na które przeznacza środki w formie dotacji 
w wysokości 30 000 zł. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia  
Miastu i Gminie Iłża zadania w zakresie kultury w 2020 roku na organizację Powiatowej 
Gali Strażackiej. 

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 14  porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski 
 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 12 posiedzenie 
o godz.16:15. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                           Marzena Murawska 
 


